
 
 

                                                                                                                                       14 . maj 2021 
 

Jævnfør § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg følgende spørgsmål: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

Hvorledes ser udviklingen af hellefiskens størrelse og vægt igennem de sidste 10 år i 
forvaltningsområde 47 i Diskobugten, Uummannaq og Upernavik ud? 
(Inatsisartutmedlem Doris J. Jensen, Siumut)  
  
Begrundelse: 
 
Indhandlingspriserne for hellefisk fordelt på vægt har været stabilt det samme igennem de sidste 
10 år, og derfor er jeg interesseret at vide hvorvidt fordelingen af hellefiskens størrelse har ændret 
sig, idet kvoterne er fastsat højere end den biologiske rådgivning, og man kan derfor frygte, at dette 
kan have en negativ konsekvens for eksportpriserne fremadrettet. 
 
Jeg imødeser svar inden 10 arbejdsdage. 
 


